

## 世界海關組織倡議的AEO概念

### AEO Concept advocated by WCO

今期AEO快訊(10周年系列)會介紹「認可經濟營運商」(AEO)的由來。AEO的概念源自世界海關組織所制定的「保障及便利國際貿易標準框架」(“框架”)。框架於2005年6月推出,提供劃一標準,促進海關與海關和海關與業界之間策略性合作,從而協助各地海關保障貨物安全的同時可以利貿便商。

各地海關組織積極支持世界海關組織的倡議,目前全球共有接近100個經濟體實施了AEO計劃。香港海關亦於2012年4月全面推行香港AEO計劃。

In this issue of AEO Express (10A series), we will introduce you the origin of Authorized Economic Operator (AEO). AEO concept is originated from the SAFE Framework of Standards to Secure and Facilitate Global Trade (SAFE FoS) advocated by World Customs Organization (WCO). SAFE FoS, endorsed in June 2005, aims to offer a set of common standards for establishing Customs-to-Customs and Customs-to-Business strategic partnership so that Customs authorities can safeguard cargo security while facilitating seamless cargo flow.

Customs administrations worldwide support the initiative of WCO. There are currently close to 100 AEO Programmes implemented around the globe with Hong Kong Customs launched its HKAEO Programme in April 2012.



### “框架”的五個核心元素及三條支柱

#### Five core elements and three pillars in SAFE FoS



請掃描二維碼以獲取更多有關世界海關組織「保障及便利國際貿易標準框架」的資訊。  
For more details of WCO SAFE FoS, please scan the QR code.